
 

 
 

Statenvragen over bloembollen- en snijbloementeelt in Zeeland 

Colijnsplaat, 20 april 2024 

Vragen ingevolge artikel 44 reglement van orde aan het college van Gedeputeerde Staten van de  
leden Inez Flameling en Ernst Jonker van PvdA-GroenLinks  

  

Toelichting  

Uit gesprekken met mensen uit de agrarische sector vernamen we dat de teelt van snijbloemen en 

bloembollen toenemend in de belangstelling staat bij agrariërs. Naar aanleiding daarvan hebben we 

bij het CBS de cijfers opgehaald over de teelt van bloembollen en snijbloemen in Zeeland. Daaruit 

blijkt dat er inderdaad een toename is van het areaal aan bloembollen en snijbloemen op open grond 

in onze provincie in de afgelopen 10 jaar (zie de grafiek hieronder; van snijbloemen waren geen 

gegevens van voor 2017).   

 

 

 De PvdA-GroenLinks  acht dit een ongewenste ontwikkeling. Er worden zeer veel  

gewasbeschermingsmiddelen gebruikt in de bloembollen- en snijbloementeelt. De grond in de Noord-

Hollandse bollenstreek is een van de meest vervuilde van Nederland. Er komt meer Parkinson voor 

dan in de rest van Nederland en residuen van gewasbeschermingsmiddelen worden in de wijde 

omgeving aangetroffen. Wij willen graag voorkomen dat Zeeland ook die richting uitgaat, met name 

vanwege de gezondheid van boeren en omwonenden. Daarnaast is de teelt van snijbloemen en 

bloembollen niet van belang voor de voedselvoorziening.     
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Wij hebben daarom de volgende vragen aan GS : 

1. Is GS het met ons eens dat de teelt van snijbloemen en bloembollen op land, dat ook voor 

voedselproductie kan worden gebruikt, ongewenst is? Graag een toelichting.  

 

2. Veel bollenboeren huren tijdelijk grond voor de teelt. In hoeverre is dit het geval in Zeeland? 

Indien het voorkomt, in hoeverre tast dit het businessmodel van de aardappel en ui-sector 

aan?      

 

       

3. Is GS het met ons eens dat een toename van de gangbare teelt van snijbloemen en 

bloembollen in Zeeland ongewenst is in verband met de relatief grote hoeveelheid 

gewasbeschermingsmiddelen die dit met zich meebrengt en de daarmee gepaard gaande 

risico’s voor de volksgezondheid? Graag een toelichting.  

 

4. Is GS bereid om het waterschap te vragen extra onderzoek te doen naar de residuen van 

gewasbeschermingsmiddelen in de omgeving van de bollenpercelen? Graag een toelichting.  

 

 

5. In andere provincies zijn er afspraken gemaakt met bollentelers om spuitvrije zones te 

hanteren in de buurt van scholen en woonwijken ter bescherming van de volksgezondheid. Is 

er in Zeeland ook sprake van dergelijke afspraken? Zo niet is GS het met ons eens dat dit zo 

snel mogelijk in Zeeland ook zou moeten gebeuren?  Graag een toelichting. 

 

6. Is GS bereid om met ZLTO en andere betrokken partijen in gesprek te gaan over de 

(on)wenselijkheid van deze trend en hoe boeren en tuinders kunnen worden geholpen en 

gestimuleerd om niet te kiezen voor bloembollen/snijbloemen en/of te kiezen voor 

biologische teelt hiervan? Graag een toelichting. 

 

 

7. Is GS bereid om binnen de eigen organisatie niet langer gangbare bloemen uit te delen bij 

felicitaties e.d. maar te kiezen voor bijvoorbeeld biologische bloemen, het planten van een 

boom, een zakje inheems bloemenmengsel of andere aardigheidjes met een duurzamer 

karakter? Graag een toelichting.  

  

     



  

    



  

    



  




